



ကရင် ဗုဒ္ဓဘာသာ အကြမ်းဖက် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် မြိုင်ကြီးငူ ဘုန်းကြီး ဦးသုဇန အကြောင်း တစေ့တစောင်း

ကရင်ယူနိုက်တက်ဒေါ့ကွန်းမှ ဖူးဒို၏ ကျွန်တော်၏ ညီအစ်ကို DKBA ထံသို့ပေးစားများမှ အကြမ်းဖက် သမား သုဇန ၏ ယုတ်မာသော လုပ်ရပ်များ အကြောင်းကောက်နုတ်ချက်အပြင် ဒေသခံ ဘာသာရေး အဖွဲ့ အစည်းများ၏ တင်ပြချက်များကို မျက်ကွယ်ပြုကာ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ အစည်းအား ထောက်ပံ့ပေး နေသော စစ်အာဏာရှင် သန်းရွှေ အစိုးရ၏ ဘာသာရေး နှိပ်ကွက်မှု အထောက် အထားများ။

ကျော့သူးလေဂ် မီဒီယာ ဝန်ဆောင်မှု ၏ ကရင်ယူနိုက်တက်ဒေါ့ကွန်းမှ ဖူးဒို၏ တင်ပြချက်များကို မြန်မာမွတ်စလင်မ်မီဒီယာ မှ စုဆောင်းရရှိသော အထောက်အထားများဖြင့် ပူးတွဲ ဖော်ပြပါသည်။

ကျွန်တော်၏ညီအစ်ကို DKBA ထံသို့ (၃)

Written by Administrator
Tuesday, 22 December 2009 13:44

မူလ ဆောင်းပါးအပြည့်အစုံကို ဤလင့်တွင် ဖတ်နိုင်ပါသည်

http://karenunited.com/index.php?option=com_content&view=article&id=203%3A-dkba&catid=2%3Aarticles&Itemid=16

ဘုန်းကြီးလော အကြမ်းဖက်သမားလော စစ်ထောက်လှမ်းရေးလော



လက်နက်ကို ကျွမ်းကျင်စွာကိုယ်တွယ် သရုပ်ပြနေသော ဆရာတော် ဦးသုဇန



ကျွန်တော်၏ညီအစ်ကို DKBA ခေါင်းဆောင်တစ်ချို့နှင့် KNLA မှခေါင်းဆောင်များ လျှို့ဝှက်စွာတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးတာ ကိုကြားရတော့ မျှော်လင့်ခြင်းများစွာဖြင့် ဝမ်းသာကြည်နူးခဲ့ပါသည်။လျှို့ဝှက်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲဟု ဆိုသော်လည်း သတင်းလောကထဲသို့ ပေါက်ကြားခဲ့သည်ကိုဘဝင်မကျဖြစ်ခဲ့ရပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် DKBA စစ်ဦးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် ကျော်သန်း၊ ဦးသာထူးကျော်၊ ဧဇဇတပ်ရင်းမှ ဗိုလ်မှူးချစ်သူ မပါဝင်သဖြင့် စဉ်းစာစရာဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲကိုမည်သည့်ဖက်ကစတင်ခဲ့သည်ကို မသိသော်လည်း DKBA အနေဖြင့်ဆွေးနွေးရသည့် ဖြစ်နိုင်သော အကြောင်းရင်းများကို အောက်ပါအတိုင်း သုံးသပ်မိပါ သည်။

၁။ ညီအစ်ကိုချင်းဆိုသည့်သွေးပြော စကားကိုသတိမူ ၍ အမှန်တကယ်ပြန်လည်သင့်မြတ်လိုသဖြင့် ဆွေးနွေးခြင်း၊(သို့မဟုတ်)

၂။ နအဖ၏ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲကာလအတွင်း တိတ်ဆိတ်အေးချမ်းစွာ ဖြစ်မြောက်ပြီးဆုံးစေရန် နအဖ ၏စေခိုင်းချက်အတိုင်း လာရောက်ဆွေးနွေးခြင်း။(သို့မဟုတ်)

၃။ နအဖ၏ အကျိုးတစ်စုံတစ်ခုတွက် နအဖ ၏စေခိုင်းချက်အတိုင်း လာရောက်ဆွေး နွေးခြင်း။ (သို့မဟုတ်)

၄။ အနာဂတ်တွင် နအဖ၏ အပယ်ခံဖြစ်ပြီး ပုံစံအပေးခံရမည်ကို သိလာသဖြင့်ပြန်လာပေါင်းစည်းခြင်း။

အစည်းအဝေးကိုလေ့လာသောအခါ ဆရာတော်ဦးသုဇန၏ စဉ်းစားစရာစကားများစွာ ခေါင်းထဲမှာ ကျန်ခဲ့ပါသည်။“ DKBA က တပ်မဟာ (၇) ကိုတိုက်တာလုံးဝမသိလိုက်ဘူး”လက်အောက်ငယ်သား ရာကျော်သေပြီး ကရင်ပြည်သူ ၆၀၀၀ ကျော် အိုးအိမ် စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးရသည့် စစ်ဆင်ရေးကို ခေါင်း ဆောင် တစ်ဦးအနေ နှင့် “မသိလိုက်ပါ” ဟုပြောခြင်းသည်နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးတွင် ပြောင်လိမ် ပြောင်စားလုပ်နေသည့် နအဖ၏လက်စွဲ မှ ဖြစ်နေပါသည်။

ဆရာတော် ဦးသုဇနမှ စာချုပ်တစ်ပါတည်းယူခဲ့ပြီး ဗိုလ်ချုပ်မူတူးကို လက်မှတ်ထိုးခိုင်း ခဲ့သဖြင့် များစွာအံ့ဩမိပါသည်။ တစ်မျိုးသားလုံးကိစ္စကို ၃၀ မိနစ်ခန့် ဆွေးနွေးပြီး တစ်ခါ တည်းလက်မှတ် ထိုးခိုင်းခြင်းမှာ အငိုက်ဖမ်းတာဖြစ်နိုင်သလို ခလေးဆန်သော ပေါ့ ပျက် ပျက်အလုပ်ဟု သုံးသပ်မိပါ သည်။

ထို့အပြင်ဆွေးနွေးပွဲတွင်- “မင်းတို့ နှစ်ဖက် (DKBA နှင့် KNU ကိုညွှန်း) အဆင်ပြေပြီး သဘောတူ အပစ်ရပ်ရင် ငှါတာဝန်ပြီးပြီ” ဟု ပြောသော ဆရာတော်၏ စကားသည် သမိုင်းတရားခံ ဘဝမှ လွတ် မြောက်ရန် ကြိုးစားနေပုံရပါသည်။

စစ်မှန်သော ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးသည် မိမိလုပ်ရပ်၏ကောင်းကျိုးကိုဖြစ်စေ၊ ဆိုးကျိုးကိုဖြစ်စေ တာဝန်ယူနိုင်သော အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံဖို့လိုပါသည်။



ထို့ကြောင့် ဆရာတော်ဦးသုဇန နှင့်ပတ်သက်ပြီး အနည်းငယ် စမ်းစစ်တင်ပြလိုပါသည်။
ဗိုလ်ချုပ်ခင်ညွန့်လက်ထက် “တောင်းတန်းသာသနာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်နိုင်ငံတော်၏ စီမံကိန်းတစ်ခုကို
ဖော်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ စီမံကိန်းအရ တပ်မတော်ထောက်လှမ်းရေးအရာရှိ(အရေတွက် ၄၀ ဟု ခန့်မှန်း)
များကို ဘုန်းကြီးဝတ်စေကာ သာသနာဘောင်ထဲဝင်စေပြီးတပ်မတော်ထောက်လှမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို
ဆောင်ရွက်စေခဲ့ပါသည်။

ဆရာတော်ဦးသုဇနသည်နအဖ တပ်မတော်၏ထောက်လှမ်းရေး အရာရှိလော?

ဆရာတော်ဦးသုဇနသည် DKBA စတင်မပေါ်ပေါက်မှီ KNU အုပ်ချုပ်နယ်တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာသာသနာ
ထွန်းကားရန်ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။ ထိုစဉ်က “ စေတီမူလိုပေါက် ဗမာအလိုလိုပျောက်” ဟု ပြောဆိုပြီးသာ
KNLA ရဲဘော်နှင့်ရွာသားများကိုစည်းရုံးခဲ့ပြီး KNU စစ်စခန်းပတ်ဝန်းကျင်တောင်ပေါ်များတွင် စေတီများ
ကို တည်ဆောက်ခဲ့ပါသည်။ ထိုစဉ်ကဆရာတော်ဦးသုဇန ပြောခဲ့သောစကားမှာ

**“ အုတ်နှင့်သဲ များမှာ ရဲဘော် နှင့် ရွာသားများ တောင်ပေါ်အရောက်လှပြီး ဘိလပ်မြေနှင့်ထုံး ကိုတော့
အစိုးရဆီကရတာပါ။”**

“ဘိလပ်မြေနှင့်ထုံးကိုတော့ အစိုးရဆီကရတာပါ” ဆိုသည့်ဦးသုဇနစကား၏အဓိပါယ်ကိုလူအများက
နက်နက်နဲနဲမစဉ်းခဲ့ပါ။

သူမဲ့ထအရေးအခင်း

KNU အုပ်ချုပ်မှုစနစ်အောက်တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအား နှိမ်ထားသည် ဆိုသည့်အချက်ဖြင့် သူမဲ့ထ
တွင်ပြဿနာစခဲ့ပါသည်။ စစ်စခန်းတောင်ကုန်းများပေါ်တွင် လုံခြုံရေးတာဝန်ယူထားသည့်ရဲဘော်များ
ကင်းမစောင့်တော့ဘဲ အားလုံးတောင်ခြေဆင်း၍ ဆန္ဒပြခဲ့ပါသည်။ အချို့ရဲဘော်များကပြောသည်မှာ-

**“ဆန္ဒပြတာတော့ ဟုတ်ပါပြီ၊ ကင်းမစောင့်ဘဲ တောင်ပေါ်အားလုံးဆင်းလို့မဖြစ်ဘူး။ ဗမာစစ်တပ် ရောက်
လာရင် အကုန်သေကုန်အုံးမယ်”**

ထိုအခါ ဦးသုဇန ကချက်ခြင်းဝင်ဖြေသည်မှာ-“ **ဗမာစစ်တပ်ဒီကိုလာဖိုမရှိဘူး**” ဟုပြောကာ အမိန့်
အာဏာဖိဆန်ပြီး ပုန်ကန်သည့် အဆင့်ရောက်အောင် အားပေးခဲ့ပါသည်။ နအဖ စစ်တပ်နှင့် မလှမ်း
မကမ်းတွင်ရှိနေသော်လည်း ဦးသုဇန ပြောသည့်အတိုင်းရောက်မလာသဖြင့် အချို့ရဲဘော်များ သံသယ
ဝင်ကာ ဗုဒ္ဓဘာသာသာ ဖြစ်သော်လည်း ခွဲထွက်ခြင်းမပြုဘဲ KNLA နှင့် ဆက်နေသော ရဲဘော်များ
ရှိခဲ့ပါသည်။ရန်သူနှင့် မျက်နှာခြင်းဆိုင်ရှိနေသော အနေအထားမှ လုံခြုံရေးမယူသော်လည်း
ဦးသုဇနပြောသည့်အတိုင်း နအဖ စစ်တပ်မှ ငြိမ်နေသည်ကို ကြည့်ခြင်းဖြင့် နအဖစစ်တပ်နှင့်
အဆက်အသွယ် ရှိခြင်းမှတစ်ပါး အခြားအကြောင်းအရာမရှိပြီ။



နအဖ စစ်တပ်နှင့်ဆက်သွယ်သည့်သက်သေများ

KNLA တပ်မဟာ (၇) တွင်တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ်က မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖြစ်ခဲ့သောတီးချား၊ ဒုဗိုလ်များဖြစ်သော ဗိုလ်ပြား (ယခု DKBA 555 တပ်မှူး)၊ ဗိုလ်မောင်ကြည်၊ ဗိုလ်ချာတိတ် များကို ရှေ့တန်း တစ်နေရာတွင် နဂတ စစ်အရာရှိ နှင့် လျှို့ဝှက်စွာ တွေ့ဆုံ ရန်ဦးသုဇနက စီစဉ်ပေးခဲ့ပါသည်။ ၎င်းလုပ်ဆောင်ချက်ကို စစ်ဥပဒေ နားလည်သော ယခုလက်ရှိ DKBA တပ်မှူးများ၊ ခေါင်းဆောင်များ ပြန်လည်သုံးသပ်ပါက ဦးသုဇန ၏ သရုပ်မှန်ကို ပုံဖော်မြင်နိုင်ပါသည်။

ကိုယ်ရည်သွေးအမွှန်းတင်သည်စည်း ရုံးရေးဝါဒများ

KNLA ရဲဘော်များကို စည်းရုံးခဲ့စဉ် “ ပီးဆေး” လည်းပါဝင်ခဲ့ပါသည်။ ဒုတိယပီးဒါးပီး၊ သေနတ်ပီးဆေး သည်ရဲဘော်များ၏အာရုံကိုဆွဲဆောင်ခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း မေတ္တာတရား ဦးထိပ်ထားရသည့် သာသနာလုပ်ငန်း သည် ၎င်းပီးဆေး နှင့်ဆန့်ကျင်ဖက်ဖြစ်သည်ဆိုသည့် ပြောဆိုသံများကြောင့် ပီးဆေးကို “ဘုန်းကြီးဆေး” ဟု ပြန်လည်ခေါ်ဝေါ်စေခဲ့သည်။ ၎င်းဆေးကိုသောက်ပါက မျက်လုံးများ နီလာ သဖြင့်ရဲဘော်များ အဟုတ်ထင်ခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း ၎င်းဆေးသည် ပြောသည့်အတိုင်း အမှန် တကယ်စွမ်းကြောင်းယခု ချိန်ထိ သက်သေသာကပြစရာ တစ်ခုမှမရှိခဲ့ပါ။ KNLA တပ်မဟာ (၇) ကို တိုက်စဉ်က DKBA ရဲဘော်များ ရာနှင့်ချီကျဆုံးသည်ကိုထောက်ခံခြင်းဖြင့် တစ်ရွာဝင်တစ်ရွာထွက်၊ တစ် စခန်းဝင် တစ်စခန်းထွက် ချေကျင်လျှောက် အပင်ပန်းခံပြီး ဘုန်းကြီးဆေး လိုက် တိုက်ခဲ့သော ဆရာတော်ဦးသုဇန ၏ ရည်ရွယ် ချက်ကို DKBA ရဲဘော်များ မေးခွန်းထုတ်သင့်ပါပြီ။ဦးသုဇန ၏ပါးစပ် ထဲသို့ သေနတ်ပြောင်း ထည့်ပစ်ပါ က ကျည်မပေါက်ကြောင်း လည်းဝါဒဖြန့်ခဲ့သလို မိမိသွားလိုသော နေရာကို စိတ်ကူးလိုက်ရုံဖြင့် ရောက်ရှိ နိုင်ကြောင်း ဝါဒဖြန့်မှုများကိုသက်သေပြခိုင်းသင့်ပါပြီ။

ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့်ဆန့်ကျင်သည့်ဝိနည်းများ

DKBA ဖွဲ့စည်းစဉ်က လူမျိုး နှင့်သာသနာကိုလက်နက်ကိုင်စွဲ ၍ ကာကွယ်မည်ဟု ကြေညာခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း အဖွဲ့သားများ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်ခြင်းကို လုံးဝမတားမြစ်ခဲ့ပါ။ တစ်ဆင့် တက်ပြီး ထုတ်လုပ်သည့်အဆင့် ရောက်သော်လည်းမတားမြစ်ခဲ့ပါ။ ဦးသုဇနအလှလုပ်လိုပါက ညာလက်ရုံး တစ်ဦး ဖြစ်သော ဗိုလ်မှတ်သုန် ကို ငွေရှာခိုင်း လေ့ရှိပါသည်။ ဗိုလ်မှတ်သုန်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးကို အဓိက ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးသူ ဖြစ်ပြီးထိုင်းအာဏာပိုင်မှ အလိုရှိနေသူတစ်ဦးဖြစ်ပါသည်။ လိုင်းဘွဲ့မြို့ တောင်ပြန်းကျောင်းတွင် မိန်းမ (၆) ယောက်ယူထားသော ဘုန်းကြီးတစ်ပါးရှိပါသည်။ ၎င်းဘုန်းကြီးက ဦးသုဇန ကိုပြောခဲ့ဘူးပါသည်။“**ငါဟာမိန်းမ (၇) ယောက်ထိယူရမယ်၊ ခု (၆) ယောက်ဘဲရှိသေးတယ်”** DKBA ရဲဘော်များက ဝိနည်းနှင့်ဆန့်ကျင်ပြီး သာသနာကို စွန်းထင်းစေသော ၎င်း ဘုန်းကြီးကို အရေးယူချင်သဖြင့် ဦးသုဇန တွင် ခွင့်တောင်းရာ ဦးသုဇနမှမိန့်ကြားသည်မှာ-“ **လူများစားသောက်တတ်**



လို့ စားတာ စားပါစေ၊ သွားမရှုတ်နှင့်” ဟု ဖြေကြားသဖြင့် ရဲဘော်များ၊ ရွာသား များစွာ အံ့ဩနေရပါသည်။

ထို့ပြင် ၂၀၀၇ ရွှေဝါရောင်တော်လှန်ရေး၊ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ကြည်ငြိုသော သာမညဆရာတော် အလောင်း ဖျက်ဆီးမှု များကို လေ့လာပါက လက်နက်စွဲကိုင်ပြီး သာသနာကို ကာကွယ်မည် ကြွေးကြော် ချက်နှင့် ဆန့်ကျင်သလို ဘုန်းကြီးအစစ်ဟုတ်မဟုတ် DKBA ရဲဘော် များ စမ်းစစ်သင့်ပါပြီ။

“လက်နက်ကိုင်ပြီး သာသနာကို ကာကွယ်ခြင်းလော၊ သို့မဟုတ် သာသနာ ဖျက်စီးခြင်းကို လက်နက် အားကိုးဖြင့် ဖုံးကွယ်ခြင်းလော?” သိမြင်သူများနားလည်တတ်ပါစေ.....

ဦးသုဇန၏အိမ်မက်များ

ဦးသုဇန သည် KNU စစ်စခန်းနားတောင်ကုန်းပေါ်တွင်စေတီတည်ခြင်းများမှ ပြဿနာစတင်ခဲ့ပါသည်။ KNU ဌာနချုပ် မာနယ်ပလော နားရှိတောင်ကုန်းပေါ်တွင် စေတီ တည်ရမည်ဟု အိမ်မက် မက်သည်ဟု တပည့်တော်များကို ပြောခဲ့ပါသည်။ ၎င်းတောင်ကုန်းသည်စစ်သေနင်္ဂဗျူဟာအရ အချက်အချာကျ သလိုရန်သူအမြောက်တပ်ကို ပစ်မှတ် အမှတ်အသားပေးရာ ရောက်ကြောင်း KNU ခေါင်းဆောင်များမှ ဖျောင်းဖျါပြီး အခြားနေရာ တွင်စေတီ တည်ရန် မေတ္တာ ရပ်ခံခဲ့သော်လည်း ဦးသုဇန သည် လုံးဝ လက်မ ခံဘဲ မိမိ၏ အိမ်မက်အတိုင်း စေတီတည်ပြီးသာသနာပြန့်ပွားရေးလုပ်ရမည်ဟု နောက်လိုက်များကို ညွှန်ကြားခဲ့ပါသည်။

ယခုမာနယ်ပလောကျပြီးဖြစ်သော်လည်း ၎င်းနေရာကို စေတီတည်ပြီးသာသနာပြန့်ပွားရေးကို မလုပ်ဘဲ ဘားအံမြို့နားမှာရှိသော မြိုင်ကြီးငူတွင် ခြေစိုက်သည်ကိုကြည့် ခြင်းဖြင့် ဦးသုဇနလုပ်ရပ်သည် နာတ၏ ထောက်လှမ်းရေးဖြစ်ကြောင်း သက်သေသာဓက တစ်ခု ဖြစ်နေပါသည်။

ကရင်ပြည်နယ်၊ ဖာပွန်မြို့နယ်၊ ကတိုင်တိ ကျေးရွာမှ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ ပတ်ပြုရာ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် မှ ဗလီကြီး အား (၂.၅.၀၉) ရက်နေ့ မနက် (၇:၁၅) မိနစ် အချိန်တွင် DKBA တပ်သား ၁၀ ဦးနှင့် အရပ်သား ၅၀ ခန့် ရောက်ရှိလာပြီး ဦးသုဇန၏ညွှန်ကြားချက် အတိုင်းဖြိုဖျက်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်း ပြဿနာ သည်လည်း ဦးသုဇန၏ အိမ်မက် မှစတင်ခဲ့ပါသည်။ အိမ်မက်အရ ဗလီ၏အောက်ခြေတွင် ဘုရားငုတ်တို ရှိသည်ဟု အိမ်မက် မက်ပြန်သည်။ ဗလီကိုဖျက်ပြီး သော်လည်း ဘုရားငုတ်တို ကိုရှာ ၍ မတွေ့ခဲ့ပါ။ ထိုစဉ်က အစိုးရအသိမှတ်ပြု အစ္စလာမ် ဘာသာရေး အဖွဲ့ကြီး များမှ ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာကို တင်ပြခဲ့သော်လည်း ကရင်ပြည်နယ် ပ.ရ.က ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ် ဇော်မင်းက “ဆရာတော် သိပ်လိုချင်ရင် ပေးလိုက်ပါ” ဟုဆိုပြီး ဥပဒေကို မထိခွဲမြင်ပြုကာ ဦးသုဇနဖက်မှ ရပ်တည်ခဲ့သည်ကို ထောက်ခြင်းဖြင့် နအဖ နှင့် တစ်ဖက်တည်းရပ်တည် ကြောင်းပေါ်လွင်ပါသည်။ ယခင်ကလည်း နဘူးကျေးရွာ နှင့် သခွတ်ဖိုး ကျေးရွာ များရှိ ဗလီဝတ်ကျောင်းတော် ၂ လုံးအားလည်း ဦးသုဇန ၏အိမ်မက်အရ ဖျက်စီးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ (အဆိုပါ အစ္စလာမ်ဘာသာဗလီများဖျက်စီးမှု နှင့် ပတ်သက်သော ဦးသုဇန၏ ထုတ်ပြန်ချက်များ ဘာသာရေးအဖွဲ့များ၏ တင်ပြချက်များကို အောက်တွင်ဆက်လက်ဖတ်ရှုနိုင်ရန်



မြန်မာ့မွတ်စလင်မီဒီယာမှူးတွဲ တင်ပြလိုက်ပါသည်)

ဦးသုဇန၏ အမှတ်တမဲ့ဝန်ခံချက်

“မြစ်ဆုံ ပြဿမဖြစ်ခင် KNU ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်စောဘိုမြ မှ ဦးသုဇန ကိုတွေ့ဆုံပြီးဖျောင်းဖျာသည်မှာ-

“ ဘုန်းကြီး... ဒီလိုအရမ်းမလုပ်ပါနဲ့၊ ကျနော်တို့ကရင်အချင်းချင်းစည်းလုံးရမယ်၊ ရန်သူက ဘုန်းကြီးကို ခိုင်းတယ်။ ဘုန်းကြီးလိုက်လုပ်တာမကောင်းပါဘူး။ ဒီလို မလုပ်ပါနဲ့တော့။”

ထိုအခါ ဦးသုဇနမှပြန်လည် မိန့်ကြားသည်မှာ-

“ ဒို့... ဘုန်းကြီးမလုပ်တော့ပါဘူး”

ဦးသုဇန ၏ မိန့်ကြားချက်တွင် ရန်သူနဂတ ၏ခိုင်းစေချက်အတိုင်းလုပ်နေသည်ကို ဝန်ခံခဲ့ပါသည်။ ယခုလည်း ဦးသုဇန ဦးဆောင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး စကားကမ်းလှမ်းမှုသည် ဂုဏ်သု နအဖ ၏ စေခိုင်းချက် ပါမပါ KNU အနေဖြင့် လေးနက်စွာ ကိုင်တွယ်စိစစ်ရန်လိုပါသည်။ ကျန်ရှိသော ရာပေါင်းများစွာသော် DKBA ရဲဘော်များကို ထောက် ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အလေးအနက်ထားပြီး KNU အနေဖြင့် ထိရောက်စွာ ကြိုးစားသင့်သလို ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဘမ်းပြုပြီး အနီးကပ်ခါးထိုးခံရသည့် အဖြစ်မျိုးမကြုံအောင် KNU ဖက်မှလည်း ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအစီအမံ များ ထားရှိသင့်ပါသည်။ DKBA အနေနှင့်လည်းငြိမ်းချမ်းရေး ကို အမှန်တကယ်လိုလားပါက ခေါင်းဆောင်အစစ်အမှန်ကို ရွေးထုတ်ပြီး၊ ရိုးသားမှုကို သာဓက အ ထောက်အထားပြ ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရယူသင့်ပါပြီ။

အသေဝနာ စ ဗာလာနံ၊ ပဏှိတာနဉ္စ သေဝနာ။ ပူဇာ စ ပူဇနယျာနံ၊ ဇတံ မင်္ဂလ မုတ္တမံ။

သူမိုက်ကို မမှီဝဲ မဆည်းကပ်ခြင်း ၊ပညာရှိသူကိုမှီဝဲဆည်းကပ်ခြင်း ၊ပူဇော်ထိုက်သူကို ပူဇော်ခြင်း ၊

မေတ္တာဖြင့်

ဖူးဒို

ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်၊ ၂၀၁၉



နှင့်ပတ်သက်ပြီး အရေးအခင်းများဖန်တီးရာတွင် ပြည်တွင်းပြည်ပရှိ ဟိန္ဒူ၊ အစ္စန်းရောက်အဖွဲ့ အစည်းများထံမှ အကြံဉာဏ်နှင့် ငွေအင်အား အထောက်အကူများစွာရယူခဲ့ ဘူးပါသည် (Myanmar Muslim Media)

သို့

ဝန်ကြီး

သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်း

ရန်ကင်းမြို့။

ရက်စွဲ၊ ၃၀.၁.၂၀၀၀

အကြောင်းအရာ။

ကရင်ပြည်နယ်၊ လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ်၊ တစ္ဆက်မိုးကျေးရွာရှိ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ ဝတ်ပြုသည့် ဗလီဝတ်ပြုကျောင်းကိစ္စ

ဝန်ကြီးမင်းခင်ဗျား

ရိုသေလေးစားစွာဖြင့် အားကိုးတကြီး အသနားခံ တင်ပြလျှောက်ထားအပ်ပါသည် -

၁။ ကရင်ပြည်နယ်၊ လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ်၊ တစ္ဆက်မိုးကျေးရွာတွင် မိဘ၊ ဘိုးဘွားများလက်ထက်မှ ယနေ့တိုင် နိုင်ငံတော်မှ လွတ်လပ်စွာ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ခွင့် ပြုထားသည်နှင့်အညီ မည်သည့် ဘာသာ၊ သာသနာကိုမှ ဖော်ကားပုတ်ခတ်ခဲ့ခြင်း မရှိပဲ မိမိတို့ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ရာ အစ္စလာမ်ဘာသာအား လွတ်လပ်အေးချမ်းစွာ ကိုးကွယ်နေထိုင်လာခဲ့ကြသည့်အပြင် ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေး၊ ပဋိပက္ခအသွင်ဆောင်သည့် ဗြစ်ရပ်များ လုံးဝပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်း မရှိပါ။

ထို့အပြင် လွန်ခဲ့သော (၂) နှစ်ခန့်တွင် ကျွန်တော်များ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ နေထိုင်ရာဗလီနှင့် ကိုက် (၁၀၀) ခန့်တွင် ဝေတီတစ်ဆူ လာရောက်တည်ရာ ကျွန်တော်များမှ ဘာသာဖျောင်းစုံ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် အေးချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးမူကို ရှေ့ရှုပြီး ဘာသာဝင်အိမ်ခြေ (၁၇) လုံးနှင့် မူလတန်းကျောင်းတစ်ကျောင်းကို ဖျက်ပြီး ဝေတီအတွက် မြေနေရာပေးခဲ့ပါသည်။ ဝေတီတည်ရာတွင်လည်း လိုအပ်သော ကျောက်၊ သဲများကို သံလွင်မြစ်အတွင်းမှ လုပ်အားပေးစနစ်ဖြင့် သယ်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့်အပြင် လိုအပ်သော အလျှူငွေ ၂၂၅၀၀၀/- (ကျပ် နှစ်သိန်းသုံး သောင်းငါးထောင်တိတိ) ကို အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များထံမှ ကောက်ခံ၍ ပေးလှူခဲ့ပါသည်။

၂။ ကျွန်တော်များကျေးရွာတွင် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် အိမ်ထောင်စုပေါင်း (၂၀၀) ခန့် လူဦးရေ (၁၃၀၀) ခန့်တို့သည် အစ္စလာမ်သာသနာ၏ ပညတ်ချက်များအရ တစ်နေ့လျှင် (၅) ကြိမ်၊ မပြုမနေရ တာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဘုရားဝတ်ပြု ဆောက်တည်ရန် မိဘဘိုးဘွားများလက်ထက်မှ ဗလီဝတ်ပြုကျောင်းတစ်ဆောင် တည်ရှိခဲ့ပြီး အဆိုပါကျောင်းဆောင်အား ပြန်လည်ဆောက်လုပ်ရန် လိုအပ်လာပါသဖြင့် ၁၉၈၈ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၆) ရက်နေ့စွဲဖြင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကောင်စီ၏ ခွင့်ပြု ချက်အရ ပြန်လည်တည်ဆောက်ခဲ့ပါသည်။



၃။ ယခုအခါ အဆိုပါဗလီဝတ်ကျောင်းတော်အား (၁.၄.၂၀၁၈) မှ တာဝန်ရှိသူ (ဦးစိုးဇော်) မှ ဗလီဝတ်ကျောင်းနေရာတွင် စေတီတည်မည်ဖြစ်ပြီး ဗလီဝတ်ကျောင်းအား ဖျက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း (၂၉.၁.၂၀၀၀) ရက်နေ့တွင် ပြောကြားလာခဲ့ပါသည်။ ၎င်း၏ပြောကြားချက်အရ သက္ကရာဇ် (၄၉၇) ခုနှစ်၌ ဗလီတည်ရှိရာနေရာတွင် စေတီတစ်ဆူရှိကြောင်း၊ ချစ်တီးကုလားများမှ သိမ်းပိုက်၍ ဗလီကျောင်းတည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခု သက္ကရာဇ် (၂၀၀၀) တွင် ဗလီအား တူးဖော်ပြီး စေတီအသစ် ပြန်လည်တည်ရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ဗလီအား ဖျက်ဆီးပြန်ရန်နှင့် စေတီတည်ရန် (ဖြိုခွဲရေး) မှ ကျွန်ုပ်အား တာဝန်ပေးအပ်လိုက်ကြောင်း၊ ဗလီအား အစွဲလမ်းဘာသာ ဝင်များ ကိုယ်တိုင်ဖျက်ပေးကြမည်လား (သို့) ကျွန်တော်တို့ (၁.၄.၂၀၁၈) မှ ဖျက်ရမည်လား စသည့်အခြေများကို (၄.၂.၂၀၀၀) ရက်၊ သောကြာနေ့၊ ဘုရားဝတ်ပြုပြီး ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

၄။ ဖော်ပြပါ အကျိုးအကြောင်းမည်၊ တစ်ဘက်သတ် မတရားတင်ပြပြီး နိုင်ထက်စီးနင်း တရားဥပဒေမဲ့ ပြုလုပ်မည် ဆိုပါက (နိုင်ငံတော်မှ လွတ်လပ်စွာ ဘာသာတရား ကိုးကွယ်ယုံကြည်ခွင့်) လက်လွတ်ဆုံးရှုံးကြရမည့် အခြေအနေနှင့် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာမှ လူမျိုးတွင်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး တစ်ဘာသာနှင့်တစ်ဘာသာ အေးချမ်းစွာ အတူလက်တွဲနေထိုင်ခဲ့သော မူများ ဖျက်စီးသွားတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့အပြင် ကျေးဇူးနေ အစွဲလမ်းဘာသာဝင် (၁၃၀၀) ခန့်တို့သည် ဘာသာရေး၊ သာသနာရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် စားဝတ်နေရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး စသည်တို့တွင် မလိုလားအပ်သော အကြပ်အတည်း၊ အခက်အခဲပေါင်းများစွာဖြင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ပါ၍ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ဦးတည်ချက်များချမှတ်ကာ နေမအား ညမအား နိုင်ငံတော်ကို ဘက်ပေါင်း စုံမှ တိုးတက်အောင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက် ကျိုးပမ်းနေသော ဝန်ကြီးမင်းမှ ကျွန်တော်များ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရတော့မည့် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုးများမှ လိုအပ်သလို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ကူညီဖြေရှင်းပေးပါရန် အားကိုးတကြီး လေးစားစွာဖြင့် အသနားခံ တင်ပြလျှောက်ထားအပ်ပါသည်။

ရိုသေလေးစားစွာဖြင့်

ဟာကျီမောင်ဒွေး
အကျိုးဆောင်နာယက

ဗလီဝေပကအဖွဲ့၊ တစ္ဆက်ဗိုးကျေးရွာ၊ လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ်

မိတ္တူကို -

- ဥက္ကဋ္ဌ၊ အစွဲလမ်းသာသနာရေးရာကောင်စီဌာနချုပ်၊ ရန်ကုန်မြို့
- ဥက္ကဋ္ဌ၊ အိုလမာအစွဲလမ်းသာသနာ့ပညာရှင်များအဖွဲ့ချုပ်၊ ရန်ကုန်မြို့
- ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်အစွဲလမ်းသာသနာရေးရာကောင်စီခွဲ၊ ဘားအံမြို့
- ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်အိုလမာအစွဲလမ်းသာသနာ့ပညာရှင်များအဖွဲ့ခွဲ၊ ဘားအံမြို့

နောက်ပိုင်းတွင်အဆိုပါ ဗလီအား မြိုင်ကြီးငူ ဘုန်းကြီး ဦးသုဇန၏ အမိန့်ဖြင့် DKBA မှ အကြမ်းဖက် ဖျက်စီးခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။ (Myanmar Muslim Media)



DKBA ကြောင့် အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ ဖြစ်ခဲ့ရသော ကရင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ မြန်မာ့မင်းဆင်းစင်တာ မိသားစုတစ်စု



DKBA ၏မီးရှို့ဖျက်စီးခံခဲ့ရသော ရွာတစ်ရွာ



DKBA ခေါင်းဆောင်တစ်ဦး၏ ဖွင့်ဟ ဝန်ခံချက်

လေးစားရပါသော ကရင်အမျိုးသားများသို့

ကျနော် ကိုယ်ကျနော်မိတ်ဆက်ပါရစေ။ ကျနော် ဟာ ဒီကော့ဒီအေ မှာ ထိပ်ပိုင်းတာဝန်ယူရတဲ့ သူတစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ ကျနော်အခု တင်ပြ ပြောပြချင်တဲ့ အချက်ကတော့ ကျနော်လုံးဝမခံစားနိုင်တော့လို့ ရင်ဖွင့်ရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကျနော်ဟာ ဟိုး ဒီကော့ဒီအေ စဖြစ်ကတည်းက ဒီကော့ဒီအေထဲမှာစပြီး ပါဝင်တဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကော့ဒီအေ စဖြစ်ခြင်း တကယ်တော့ ကျနော်လည်းထင်ခဲ့မိတယ်။ ကေအဲန်ယူ ဟာ ဘာသာရေး ခွဲခြားပြီး သူတို့(ခရစ်ယာန်) နဲ့ မတူတဲ့ ဘာသာရေး ကိုးကွယ်တဲ့သူတွေကို ကေအဲန်ယူထဲမှာ ကြီးမားတဲ့ရာထူး ကြီးမားတဲ့တာဝန်တွေ မပေးခဲ့ဘူး ဆိုတဲ့အမြင်ကို ယုံခဲ့မိတယ်။ **စစ်အုပ်စုကလည်း ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဒီကော့ဒီအေ ပြန်ဆင်းလာခဲ့ မယ်ဆိုရင် (၁)နှစ်အတွင်း သူတို့တပ်တွေရပ်သိမ်းပြီးတော့ ကရင်ပြည်နယ် အသိအမှတ် ပြုပေးပြီး အုပ်ချုပ်ရမယ်တဲ့။** ကျနော်လည်း တော်တော်ပျော်သွားတယ်။ ကျနော်တို့လိုချင်တာကလည်း လွတ်လပ်တဲ့ ကရင်ပြည်နယ်နဲ့ မိမိတို့ခေါင်းဆောင်တွေနဲ့ အုပ်ချုပ်ရမယ်။ နေရမယ်ဆိုပြီး အရမ်းကို ဝမ်းသာသွားတယ်။

ဒီအတွက်နဲ့ဘဲ ကေအဲန်ယူရဲ့ ဌာနချုပ် မာနယ်ပလောကို တိုက်ဖို့အတွက် ကျနော်တို့ဟာ ဗိုလ်ချုပ်မောင်လှ ရဲ့ပမာတပ်တွေနဲ့ပေါင်းပြီး လမ်းပြအဖြစ်ထိပ်တိုက်မှာ ကျနော်တို့ပါဝင်ခဲ့တယ်။ ကေအဲန်ယူဟာ ကျနော်တို့ကို မပစ်ဘဲ သူတို့ရဲ့ မာနယ်ပလော ဌာနချုပ်ကို လွယ်လွယ်ဘဲ ဆုတ်ပေး လိုက်တယ်။ နောက်ပိုင်း ကျနော်သေသေချာချာ ပြန်စဉ်းစားမိတော့ **(ကေအဲန်ယူဟာ ကရင်အမျိုးသား တွေဖြစ်တဲ့ ကျနော်တို့ကို မပစ်ဘဲနေတာဖြစ်တယ်။ ကရင် ကရင်ခြင်း မသတ်ဖြတ်ချင်တဲ့သဘောဖြစ်တယ်။)**

ဒဲဒီနောက်ပိုင်း ကျနော်တို့ ဒီကော့ဒီအေဟာ ကိုယ့်ကိုယ်ကို အထင်ကြီးပြီး ဝင်ကြွားလာတယ်။ ဗမာ တပ်ပိုလ်တွေကလည်း ကျနော်တို့တပ်တွေအင်အားကောင်းလာဖို့ စီးပွားရေးလုပ်ပိုင်ခွင့်တွေကို ခေါင်းဆောင်ပိုင်းတွေ အပေါ်ပေးလာတယ်။ **အါဝါဒေး** တွေကို ကိုယ့်ရပ်ကိုယ့်ရွာ အဆင့်မှာဘဲ ကြိုက်တဲ့နေရာ မှာ လုပ်လို့ရအောင် ဗမာတပ်တွေက ကျနော်တို့ကို လုပ်ခွင့်ပေးတယ်။ မသိရင်တော့ ကျနော်တို့ဟာ ဗမာတွေပြောထားတဲ့ **(၁)နှစ်အတွင်း ကရင်ပြည်ပေးမယ်ဆိုတာ အါဝါဒေး** ကိုဘဲပေးသလားပေါ့။ မသိရင်တော့ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းမှာ ကျနော်တို့ ဒီကော့ဒီအေဟာ ဘာမဆိုလုပ်ပိုင်ခွင့် ရနေသယောင် ရှိနေတယ်ပေါ့။ အာဏာနှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့် အပြည့် ရှိတယ်ပေါ့။ ဒါပေမဲ့ ကျနော်တို့ရဲ့အာဝါဒေးရဲ့ အကျိုးရလဒ်ဟာ ကျနော်တို့ ကရင်ပြည်သူတွေ လောင်းကစား ဟတ်လာတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးတွေသုံးစွဲလာတယ်။ အကြွေးတွေ သိန်းနှင့်ချီပြီး တင်နေကြတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားမှုတွေကလည်း ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းမှာ ဈေးရောင်း သလိုဘဲဖြစ်နေတယ်။ ဒါလား ကျနော်တို့ ရဲ့ လွတ်လပ်တဲ့ကရင်ပြည်။ လွတ်လပ်တဲ့ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်တဲ့လား။ ကျနော်စဉ်းစားရင်း အရမ်းကိုရင်နာတယ်။

နောက်(၂၀၀၄)ခုနှစ်မှာ ဗိုလ်ခင်ညွန့်ပြုတ်ပြီးနောက်ပိုင်း ကျနော်တို့ပြည်နယ်မှာ ဗမာတွေကားလိုက် သိမ်းတယ်။ ကျနော်တို့ ဘာမှ မကူညီနိုင်ဘူး။ ကျနော်တို့ကရင်ပြည်သူတွေတော်တော်ထိသွားတယ်။ မြိုင်ကြီးဂူ အတွက်ကတော့ နည်းနည်းရလိုက်တာဘဲရှိတယ်။

နောက်(၂၀၀၆)ခုနှစ်မှာ ဗမာတွေဟာ နေပြည်တော်ကို ပျဉ်းမနားကြပ်ပြေးမှာ တည်တဲ့အချိန် ကြပ်ပြေးနဲ့ အနီးအနားမှာရှိတဲ့ရွာတွေကို လူမနေရစေရယာဖြစ်သွားအောင် နယ်မြေရှင်းလင်းရေးယိုးစစ်မှာ ကျနော်တို့ ကရင်ပြည်သူတွေအနေနဲ့တော့ တောင်ငူညောင်လေးပင် ဒေသ ရှင်းလင်းသုတ်သင်ရေးမှာလည်း ကျနော်တို့ဟာ ကျနော်တို့ရဲ့ ကရင်ပြည်သူတွေကို ဘာမှမကူညီပေးနိုင်ဘူး။ ဒါလား ကျနော်တို့ ဒီကော့ဒီအေ ဟာ ကရင်အမျိုးသားရေး အတွက်ဖြစ်တယ်ဆိုတာ ဘာနဲ့သက်သေပြလို့ရမှာလဲ။

နောက်တခုက ဗမာတပ်ပိုလ်တွေဟာ ကျနော်တို့ ဒီကော့ဒီအေ တွေကို ဘာသာရေးတပ်အဖြစ်နဲ့ ဖြစ်အောင်ဖန်တီးထားတာကလည်း ကမ္ဘာမှာ တစ်ခုမရှိခဲ့ဘူးသေးတဲ့ တခုတည်းသော ဘာသာရေး လက်နက်ကိုင်တပ်ဖြစ်ခဲ့အောင် ကရင်တွေရဲ့ သမိုင်းမှာ လုံးဝကိုမဖြစ်သင့်တဲ့ သမိုင်းအမဲစက်ကြီးကို ကျန်ရစ်ခဲ့အောင် ဖန်တီးခဲ့တာဘဲ။ ဒါကို ကျနော်တို့ ဒီကော့ဒီအေ ကလက်ခံခဲ့တယ်တဲ့လား။ ကျနော်လည်း လုံးဝကိုစဉ်းစား မရနိုင်အောင်ဖြစ်ခဲ့တယ်။ **ဗမာစစ်ပိုလ်တွေကတော့ပြောတယ် မင်းတို့ ဒီကော့ဒီအေ တပ်ဟာ ဘာသာရေးကို အခြေခံတဲ့တပ်ဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်က စဉ်းစားပေးမယ်တဲ့။ ကျနော်တို့အတွက် ဘာကို စဉ်းစားပေးမယ်ဆိုတာ စဉ်းစားလို့မရဘူး။**



နောက် ကျနော်တို့ ဒီကော်ဒီအေအတွက် အရက်ဆုံးအရာက (၂၀၀၇)ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှာ ဗမာစစ်တပ်တွေက ရဟန်းသံဃာတွေကို ပစ်ခတ်ရိုက်နှက်သတ်ဖြတ်တဲ့အချိန်မှာ မြန်မာပြည်တစ်လုံးမှာရှိတဲ့ ပြည်သူတွေကော တကမ္ဘာလုံးမှာရောက်ရှိနေကြတဲ့ မြန်မာပြည်သူပြည်သားတွေဟာ ကျနော်တို့ ဒီကော်ဒီအေ ကိုလှမ်းမေးတယ်။ ဘာသာရေး သာသနာရေး ကို လုပ်ဆောင်ပေးနေတဲ့ ဒီကော်ဒီအေ စစ်တပ်တွေ ရဟန်းသံဃာတွေကို ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်နေတဲ့အချိန်မှာ သာသနာတော်အတွက် ရဟန်းသံဃာတွေအတွက် ဘာမှမကာကွယ်ပေးဘူးလားတဲ့။ အဲဒီအချိန်တုန်းကဆိုရင် ဒီကော်ဒီအေ တွေရဲ့ မျက်နှာဟာ လုံးဝ မျက်နှာပြ မရဲတော့လောက်အောင် အိမ်တွင်းပုန်းနေခဲ့ရတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဒီကော်ဒီအေ လို့အမည်ခံထားတဲ့ စစ်တပ်ဟာ ဘာသာရေးနဲ့သာသနာရေးအတွက်ဖြစ်တယ်။ ကရင်ပြည်သူတွေအတွက်ဖြစ်တယ်။ ကရင်ပြည်သူ တွေအတွက်ကတော့ထားပါတော့။ ဘာသာရေးနဲ့ သာသနာရေးအတွက်ဆိုတော့ ရဟန်းသံဃာတွေကို ဗမာတွေ ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်နေချိန်မှာ ဒီကော်ဒီအေ က ဘာမှကို မကူညီပေးနိုင်ခဲ့ဘူး။ ဗမာတို့ရဲ့ သတ်ဖြတ်ခြင်း ခံရတဲ့ ရဟန်းသံဃာတွေဘက်အတွက်လည်း ဗမာတွေ သတ်လို့မရအောင် မဟန်တားပေးနိုင်ခဲ့တဲ့အပြင်၊ လိုအပ်ရင် ရဟန်းသံဃာတွေကို အပြတ်ရင်းဖို့ ဒီကော်ဒီအေ ကို ဗမာတွေအမိန့်တွေထပ်ပေးလာလို့ ကျနော် တို့ဘာလုပ်ရမယ်မှန်းမသိတော့လောက်အောင် ဖြစ်ခဲ့ရတယ်။ ကျနော်တို့အတွက် အိပ်မက်ဆိုးတွေ ခြောက်လှန့်တဲ့ ကာလဖြစ်ခဲ့တယ်ပေါ့။ ဒါတွေလား ဒီကော်ဒီအေ ဆိုတာ အမျိုးဘာသာ သာသနာအတွက် ဆိုတာ။

အခုနောက်ဆုံး (၂၀၁၀) ရွေးကောက်ပွဲပြီးရင် နိုင်ငံတစ်ခုမှ တစ်ခုတည်းသော တပ်မတော်အောက်မှာဘဲ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့ကိုထားရှိမယ်တဲ့။ ဗမာစစ်ဗိုလ်တွေ နေပြည်တော်ရဲ့အမိန့်နဲ့လာပြီး ကျနော်တို့ ဒီကော်ဒီအေကို လာချပြတယ်။ ဆွေးနွေးတာမဟုတ်ဘူး ချပြတာဖြစ်တယ်။ လက်နက်ကိုင်ချင်ရင် နယ်ခြားစောင့်တပ်အဖြစ် တပ်မတော်ရဲ့လက်အောက်ခံအနေနဲ့ လုပ်ပေါ့။ တပ်ရင်းတရင်းမှာ ဗမာစစ်တပ်က လုပ်တတ်ကိုင်တတ်တဲ့ စစ်ဗိုလ်အရာရှိတွေ(၃၀)ယောက်လည်း လာကူပေးအုံးမယ်တဲ့။ လခ ကိုတောင် ပေးလိုက်အုံးမယ်တဲ့။ လခပေးတဲ့နောက်တော့ လခစားဖြစ်တဲ့နောက်တော့ ဒီကော်ဒီအေဟာ ဗမာကြေးစားတပ်လုံးလုံးဖြစ်ပြီးပေါ့။ လုပ်မလား မလုပ်ဘူးလားပေါ့။ ဖိအားပေါ့။ ဒါဆို ဒီကော်ဒီအေဆိုတာ ဘာဖြစ်သွားမလဲပေါ့။ နောက်ပြီး သူတို့က ထပ်ပြောပြလိုက်သေးတယ် ကျနော်တို့ ဒီကော်ဒီအေကို ဘာသာရေးတပ်မတော် ဖြစ်တဲ့အတွက် စဉ်းစားပေးတာတဲ့။

အဲဒီမှာ ကျနော်တို့ ဒီကော်ဒီအေ ခေါင်းဆောင်တွေပြဿနာကောင်းကောင်းတက်တော့တာဘဲ။ တဖက်မှာ ဗိုလ်ခင်ညွန့်ကောင်းစားခဲ့စဉ် လုပ်ထားခဲ့တဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ခဲ့မှု၊ မှောင်ခိုရောင်းဝယ်ခဲ့မှု မှတ်တမ်း မှတ်ရာတွေဟာ နေပြည်တော်ရဲ့ ထောက်လှမ်းရေးဖိုင်ထဲမှာ နာမည်တွေက လျှောက်လွှာစာရွက် အပြည့်ဆိုတော့ လက်မခံရင် ထွက်ပြေးပေါ့။ ထွက်ပြေးဖို့ကလည်း စည်းစိမ်ဥစ္စာတွေက စွန့်ပစ်လို့မရနိုင်အောင် မဖြစ်နိုင်အောင် ရှိပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် လုံးဝကိုဆုတ်လမ်းမရှိတော့ဘူးပေါ့။ အဲဒီလိုဖြစ်နေအောင် ဗမာစစ်ဗိုလ်တွေ က လုပ်ပိုင်ခွင့်တွေ ပေးခဲ့တယ်ဆိုတာ အခုမှ သဘောပေါက်တော့တယ်။ ဆုတ်လဲစူး စားလဲရူးပေါ့။ လက်အောက်ငယ်သားကတော့ လုံးဝကိုလက်မခံနိုင်ဘူးပေါ့။ ပြောတော့ စောဘဦးကြီးရဲ့ မူကို လက်ကိုင်ထားတယ် အခုဘာဖြစ်လို့ ဗမာစစ်တပ် ဖြစ်သွားရတာလဲတဲ့။ ကျနော်တို့ ဘာမှပြန်မဖြေနိုင်ခဲ့ဘူး။

အဲဒါတွေကြောင့် ကျနော်ဟာ ဒီကော်ဒီအေ ရဲ့ တကယ့်လက်ရှိ အဖြစ်မှန်တွေကို ဖော်ထုတ်ဖို့သင့်ပြီးလို့ ကျနော်လူဆွဲလို့ အခုလိုရင်ဖွင့်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကေအဲန်ယူ အတွက် ကျနော်ကျေးဇူး ပြန်ဆပ်လို့ရတဲ့ တခုတည်း သောနည်းလမ်းနဲ့ ကျေးဇူးဆပ်ခွင့် ရတဲ့အတွက် ကျနော်ကိုယ်ကျနော် နောက်ဆုံး ဂုဏ်ယူတယ်။ ကျနော်လည်း အသက်ကြီးပြီး သိသွားတော့လည်း သူတို့သတ်လို့ သေရမတပါး အခြားကို မျှော်လင့်မထားဘူး။ ဒါဟာ ကျနော်ရဲ့ ကရင်အမျိုးသားတွေအပေါ် မှားခဲ့တဲ့ ကျနော်ရဲ့ လုပ်ဆောင်မှု တွေအတွက် အကြွေးကို ပြန်ဆပ်ပေးလိုက်တယ်လို့ဘဲ ကျနော်ခံယူတယ်။ နောက်ဆုံး မေလ(၇)ရက်နေ့မှာ ဒီကော်ဒီအေ ရဲ့ အနာဂါတ် ပုံဖော်ပွဲ အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းကို ကျနော် အသိပေးလိုက်ပါတယ်။ ဒါဟာ အခု နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖြစ်စေဖို့ ကရင်ပြည်နယ်ကျေးရွာတွေမှာ ဒီကော်ဒီအေ စစ်သားသစ်မဖြစ်မနေ လုပ်ရမဲ့ကိစ္စတွေ၊ တပ်မဟာ(၇)ကို ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ရတဲ့ အဖြစ်မှန်တွေကို သိရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျနော်ကိုနားလည်ခွင့်လွှတ်ပေးကြပါလို့ ဦးညွှတ်တောင်းပန်ရင်း ကေအဲန်ယူ ရဲ့ ကရင်အမျိုးသား လွတ်မြောက်မှုတိုက်ပွဲ တော်လှန်ရေး အောင်မြင်ပါစေ - ဒီစာကိုရရှိတဲ့သူများ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေစေချင်ပါတယ်။

ကရင်အမျိုးသားများကို တောင်းပန်ခြင်းများစွာဖြင့်-
ဒီကော်ဒီအေ ခေါင်းဆောင်တဦး ၊ မြိုင်ကြီးငူ (ဖွန်လ-၁၇ ရက်၊ ၂၀၀၉ ခုနှစ်)။

<http://saffronburma.wordpress.com/2009/06/17/dkba-%E1%80%B1%E1%80%81%E1%80%AB-%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B8%E1%80%B1%E1%80%86%E1%80%AC%E1%80%84%E1%80%B9-%E1%80%90%E1%80%A5%E1%80%AE%E1%80%B8%E1%81%8F-%E1%80%96%E1%80%BC%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B7/>